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Plats och tid Härjedalssalen, Folkan, Sveg, 10.00–11.45  

Beslutande Ledamöter 
Pernilla Heijdenbeck Persson (S) 
Mats Ericsson (C) 
Jenny Hansen (C) 
Anders Häggkvist (C) 
Lisa Sjelin (C) 
Olle Larsson (HP) 
Margareta Mahmoud-Persson (KD) 
Maria Nordkvist (L) 
Bengt-Arne Persson (L) 
Johan Fredholm (M) 
Lars-Olof Mattsson (M) 
Pontus Nissblad (M) 
Thomas Wiklund (M) 
Torbjörn Bergman (S) 
Pelle Johansson (S) 

Lars-Gunnar Nordlander (S) 
Christer Nordqvist (S) 
Maria Olsson (S) 
Jan Johansson (SD) 
Lukas Segolsson (SD) 
Bo Danielsson (V) 
Jeannette Ek (V) 
Maria Ekelund (VH) § 23–43 
Karin Holmin (VH) 
Roland Persson (VH) 
Tjänstgörande ersättare 
Niklas Persson (M) 
Gunilla Larsson (S) 
Conny Persson (S) 

Övriga deltagare Camilla Reinholtz (C), kommunrevisorernas ordförande § 26 
Johan Höglund, kommunsekreterare 

 

Paragrafer 22–43  

Ordförande Pernilla Heijdenbeck Persson (S) 
 

Justerare Christer Nordqvist (S) 
 

Justerare Jan Johansson (SD) 
 

Från och med 28 februari 2022 justeras protokoll från  
Härjedalens kommun digitalt, enligt 
kommunstyrelsens beslut § 287/2021 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

 

 

Ärendelista 
Paragraf Ärende Diarie-

nummer 
§ 22 Allmänhetens frågestund  
§ 23 Allmänpolitisk debatt  
§ 24 Interpellation till kommunledningsutskottets 

ordförande Lars-Gunnar Nordlander (S) avseende 
rutiner för delegation till utskott, nämnder och 
kommunstyrelse 

2024/403 

§ 25 Interpellation till socialutskottets ordförande 
Anders Häggkvist (C) om larmsystem vid 
socialförvaltningen 

2024/404 

§ 26 Granskning av miljö- och byggnämnden  
§ 27 Ej verkställda beslut 2023 2023/377 
§ 28 Redovisning, motioner inkomna sedan 

kommunfullmäktiges senaste sammanträde 
 

§ 29 Regler för inackorderingstillägg 2024/55 
§ 30 Strategi översiktsplanering 2023/2 
§ 31 Planbesked Funäsdalen 17:52 2024/205 
§ 32 Detaljplan Funäsdalen 12:18 2024/340 
§ 33 Miljöbalkstaxa 2024/245 
§ 34 Alkohol, ansöknings- och tillsynsavgifter 2024 2024/246 
§ 35 Taxa tobak och liknande produkter samt tobaksfria 

nikotinprodukter 2024 
2024/247 

§ 36 Taxa plan- och bygglagen 2024/248 
§ 37 Yttrande över förslag från Inlandsbanan AB att 

sälja Inlandståg AB 
2024/259 

§ 38 Avsägelse från uppdrag som ersättare i 
kommunstyrelsen, Roland Persson (VH) 

2024/222 

§ 39 Avsägelse från uppdrag som ersättare i 
kommunfullmäktige, Josefin Jönsson (VH) 

2024/228 

§ 40 Avsägelse från uppdrag som ledamot i 
kommunstyrelsen, Pelle Johansson (S) 

2024/398 

§ 41 Avsägelse från uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige, Maria Olsson (S) 

2024/399 

§ 42 Val av ersättare i kommunstyrelsen efter Roland 
Persson (VH) 

2024/223 

§ 43 Val av lekmannarevisor till Härjedalen Airport AB 2024/197 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 22 Dnr KS 2024/208 
 

Allmänhetens frågestund 

Ärende 

Vid varje sammanträde med kommunfullmäktige ska allmänheten ges 
tillfälle att ställa frågor till kommunfullmäktiges ledamöter.  

En person frågar Lars-Olof Mattsson (M) vad Vatten och miljöresurs AB:s 
ändamål är och om de sidoverksamheter som idag finns i bolaget är förenliga 
med det egentliga ändamålet? Mattsson besvarar muntligen frågan. 

_____ 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 23  
 

Allmänpolitisk debatt 

Ärende 

Kommunfullmäktige ska vid två sammanträden per år hålla allmänpolitisk 
debatt. Ämnet för dagens debatt är: Kommunens ekonomi nu och på längre 
sikt – vad påverkar kommunens ekonomi? 

Deltar i debatten gör Mats Ericsson (C), Anders Häggkvist (C), 
Olle Larsson (HP), Margareta Mahmoud-Persson (KD), 
Bengt-Arne Persson (L), Johan Fredholm (M), Lars-Olof Mattsson (M), 
Christer Nordqvist (S) Lars-Gunnar Nordlander (S), Jeannette Ek (V) och 
Karin Holmin (VH),  

_____ 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 24 Dnr KS 2024/403 
 

Interpellation till kommunledningsutskottets 
ordförande Lars-Gunnar Nordlander (S) avseende 
rutiner för delegation till utskott, nämnder och 
kommunstyrelse 

Ärende 

Jeannette Ek (V) ställer i en interpellation till kommunledningsutskottets 
ordförande Lars-Gunnar Nordlander (S) frågan hur det säkerställs att beslut 
som fattas i utskott, nämnder och kommunstyrelse genomförs lagenligt och 
enligt delegationsordning? 

Nordlander meddelar att han besvarar interpellationen vid fullmäktiges 
sammanträde 26 juni. 

_____ 

5



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 25 Dnr KS 2024/404 
 

Interpellation till socialutskottets ordförande 
Anders Häggkvist (C) om larmsystem vid 
socialförvaltningen 

Ärende 

Jeannette Ek (V) ställer i en interpellation till socialutskottets ordförande 
Anders Häggkvist (C) följande frågor om det larmsystem kommunen 
använder inom socialtjänsten:  

- Hur ser statistiken ut gällande svars-, överförings-, mottagnings- och 
medeltider sedan avtalet skrevs under? 

- Om tiderna inte motsvarar det som avtalats, hur avser leverantören att 
åtgärda det? 

- Uppfyller leverantören avtalets krav att samtliga larmoperatörer ska ha 
klarat av minst undersköterskeutbildning? 

- Finns en back-up om systemet stängs av? Och om så, fungerade den vid 
den IT-attack som kommunen utsattes för under julhelgen 2023? 

- Hur upplever vårdtagare och utförare att funktionen ”Trepartssamtal” 
fungerar? Samt hur användarvänlig upplever de funktionen? 

- Har en utvärdering genomförts utifrån larmsystemet där vårdtagares och 
utförarens åsikter har inhämtats? 

Häggkvist meddelar att han besvarar interpellationen vid fullmäktiges 
sammanträde 26 juni. 

_____ 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 26  
 

Granskning av miljö- och byggnämnden 

Ärende 

Kommunrevisorernas ordförande Camilla Reinholtz (C) lämnar 
kommunfullmäktige en information om granskningen av Miljö- och 
byggnämnden. 

Miljö- och byggnämnden svarade den 29 februari revisorerna. Miljö- och 
byggnämndens vice ordförande Thomas Wiklund (M) redovisar svaret. 

_____ 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 27 Dnr KS 2023/377 
 

Ej verkställda beslut 2023 

Beslut 

Kommunfullmäktige lägger rapporten över ej verkställda beslut kvartal fyra 
2023 till handlingarna. 

Ärende 

Kommunstyrelsen ska som ansvarig nämnd kvartalsvis lämna en 
statistikrapport till fullmäktige som redogör för antalet gynnande beslut 
enligt SoL och LSS som inte har verkställts inom tre månader från 
beslutsdatum, samt antalet gynnande beslut där verkställigheten har avbrutits 
och inte återupptagits inom tre månader. 

Rapporten ska visa de olika typer av bistånd som inte verkställts, samt hur 
lång tid som gått från beslut till verkställighet i varje enskilt fall. Statistiken 
ska vara uppdelad på kön. 

Fullmäktige tar del av rapport över ej verkställda beslut kvartal fyra 2023. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige lägger rapporten till handlingarna 
och fastslår att svaret är ja. 

_____ 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 28  
 

 

Redovisning, motioner inkomna sedan 
kommunfullmäktiges senaste sammanträde 

Ärende 

Sedan kommunfullmäktiges sammanträde 6 mars har följande motioner 
lämnats in: 

Motion att Härjedalens kommun betalar tillbaka vägförrättningsavgifter, Dnr 
KS 2024/405. 

Motionen bereds för närvarande av kommunstyrelsen. 

_____ 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 29 Dnr KS 2024/55 
 

Regler för inackorderingstillägg 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar regler för inackorderingstillägg. 

Reglerna gäller från och med att kommunfullmäktiges protokoll är justerat. 

Ärende 

Bildningsförvaltningen har skrivit förslag till regler för 
inackorderingstillägg. De bedömningar som förslagen grundar sig på är att 
inackorderingstillägg beviljas endast till gymnasieelev som mottagits i första 
hand. Elev kan till gymnasieantagningen åberopa särskilda skäl för att bli 
mottagna i första hand även om programmet som eleven sökt finns hos 
hemkommunen. Gymnasieelev som byter program efter antagningen blir 
mottagen i andra hand och förlorar därmed sin rätt till inackorderingstillägg. 

Bildningsförvaltningen föreslår att elev som av särskilda skäl blivit mottagen 
i första hand och som efter antagning vill byta till program vid Härjedalens 
gymnasium eller annat kommunalt gymnasium där elev skulle blivit 
mottagen i första hand på grund av särskilda skäl, ska få behålla sitt 
inackorderingstillägg förutsatt att övriga kriterier för att få tillägget är 
uppfyllda. Bildningsförvaltningen föreslår att formuleringen ”särskilda skäl” 
tas bort från reglerna eftersom särskilda skäl endast kan åberopas till 
gymnasieantagningen. Bildningsförvaltningen föreslår att reglerna 
kompletteras med att bidragsbrott polisanmäls. Förvaltningschefen, inte 
rektor, har delegation på beslut om inackorderingstillägg. 

Elev som på grund av långa avstånd måste bo inackorderad på studieorten 
oavsett om de byter program blir idag drabbade då inackorderingstillägget 
dras in när programbyte sker efter antagning. 

Finansiering 
Förslaget bedöms ha obetydlig eller ingen verkan på kommunens ekonomi. 

Förslag från beredande organ 

Kommunstyrelsens förslag: 

Kommunfullmäktige antar regler för inackorderingstillägg. De nya reglerna 
gäller från och med att kommunfullmäktiges protokoll är justerat. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 29, fortsättning Dnr KS 2024/55 
 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag och fastslår att svaret är ja.  

_____ 

Beslutet skickas till: 
Förvaltningschef bildning 
Rektor Härjedalens gymnasium 
Förvaltningsadministratör 
Kommunsekreterare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 30 Dnr KS 2023/2 
 

Strategi översiktsplanering 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar planeringsstrategin. 

Planeringsstrategin ersätter alla tidigare beställningar och prioriteringsbeslut 
gällande översiktsplaneringen. 

Ärende 

Varje kommun ska ha en aktuell översiktsplan som anger kommunens 
inriktning för utveckling på kort och lång sikt.  

Från och med 2020 anger plan- och bygglagen att kommunerna senast 24 
månader efter ordinarie riksdagsval ska anta en planeringsstrategi där 
kommunen tar ställning till dels ändrade planeringsförutsättningar av 
betydelse för översiktsplanens aktualitet, dels kommunens fortsatta arbete 
med översiktsplaneringen, samt bedömer i vilken utsträckning planen är 
aktuell. Syftet är att arbetet med översiktsplaneringen ska drivas mer 
kontinuerligt samt stärka översiktsplanens ställning som politiskt dokument.  

Om kommunen inte antar någon planeringsstrategi förklaras översiktsplanen 
inaktuell i sin helhet.  

För att minska antalet handlingar föreslås befintliga tillägg och fördjupningar 
lyftas in i den kommunövergripande översiktsplanen. Den 
kommunövergripande översiktsplanen revideras och uppdateras därefter 
varje mandatperiod. Därmed stärks översiktsplanens funktion som politiskt 
mål- och styrdokument.  

Utifrån bedömning av aktualitet, kommunens utvecklingsarbete och behov 
av styrande dokument föreslås:  

- Uppdatering och revidering, inkluderat en översyn av Vemdalen by, 
Vemdalsskalet och Björnrike.  

- Införliva samtliga fördjupade översiktsplaner och tematiska tillägg i 
översiktsplanen.  

- Kulturmiljöprogram, uppdateras och införlivas i översiktsplanen. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 30, fortsättning Dnr KS 2023/2 
 

Finansiering 
Genomförande av planeringstrategin finansieras genom årlig budget. 
2024 – cirka 600 timmar 
2025 – cirka 1 000 timmar 
2026 – cirka 1 000 timmar 

Förslag från beredande organ 

Kommunstyrelsens förslag: 

Kommunfullmäktige antar planeringsstrategin. 

Planeringsstrategin ersätter alla tidigare beställningar och prioriteringsbeslut 
gällande översiktsplaneringen. 

Förslag under sammanträdet 

Lars-Gunnar Nordlander (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Samhällsplanerare  
Planchef 
Kommunsekreterare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 31 Dnr KS 2024/205 
 

Planbesked Funäsdalen 17:52 

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar planbesked. 

Planen prövas genom utökat planförfarande. 

Planbeskedet upphör att gälla om inte planstart skett inom tre år från 
beslutsdatum och om inte planavtal ingåtts inom fyra månader från det att 
kommunen meddelat att planstart kan ske. 

Avgiften är 25 000 kronor enligt punkt 20.1 i fastställd taxa. Faktura skickas 
separat. 

Ärende 

Svensk Markexploatering AB ansöker om planbesked för fastigheten 
Funäsdalen 17:52. Ansökan avser cirka tolv till femton tomter för bostäder 
samt byggnation av en fjällrestaurang. Ansökan avser det område som idag 
är planerat för övernattningsstugor och camping i Tänndalen. 

Finansiering 
Kommunen bedöms inte få några kostnader. Befintligt vatten- och 
avloppsnät och gatunät kan kopplas på och eventuella förbättringar och 
förlängningar av befintliga vägar bekostas av exploatör. 

Områdets placering och förutsättningar medför goda möjligheter för boende 
året om, vilket kan innebära ökade skatteintäkter och minskade kostnader för 
kommunens service i och med större möjligheter till samordning för 
skolskjuts, hemtjänst och liknande. 

Förslag från beredande organ 

Kommunstyrelsens förslag: 

Kommunfullmäktige i Härjedalens kommun beviljar planbesked. 

Planen prövas genom utökat planförfarande. 

Planbeskedet upphör att gälla om inte planstart skett inom tre år från 
beslutsdatum och om inte planavtal ingåtts inom fyra månader från det att 
kommunen meddelat att planstart kan ske. 

Avgiften är 25 000 kronor enligt punkt 20.1 i fastställd taxa. Faktura skickas 
separat. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 31, fortsättning Dnr KS 2024/205 
 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag och fastslår att svaret är ja.  

_____ 

Beslutet skickas till: 
Sökande 
Miljö- och byggavdelningen 
Samhällsutvecklingsförvaltningen 
Vatten och miljöresurs mitt AB 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 32 Dnr KS 2024/340 
 

Detaljplan Funäsdalen 12:18 

Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger ärendet till nästa sammanträde. 

Ärende 

Miljö- och byggnämnden har tagit fram ett förslag till detaljplan för del av 
fastigheten Funäsdalen 12:18. Planen tas fram genom så kallat utökat 
förfarande och ska därmed beslutas i kommunfullmäktige. 

Planens syfte är att möjliggöra för etablering av bostäder i form av småhus 
och bostadshus på delar av fastigheten som sedan tidigare är obebyggd. 
Resultatet av genomförd fågel- och naturvärdesinventering visar att det inom 
planområdet finns flera fridlysta arter och ett stort antal andra 
naturvårdsintressanta arter. Det är därför viktigt att bebyggelse placeras på 
ett sätt som bevarar livsmiljöer för djur- och växtliv. Planområdet ligger 
inom utpekade riksintresseområden för friluftsliv och rörligt friluftsliv. 

Detaljplanen är reglerad så att bebyggelse placeras och utformas på ett sätt 
som medför att delar av området även efter ett plangenomförande går att 
nyttja för friluftsliv. 

Planområdet är beläget mellan byarna Hamra och Tänndalen i nordvästra 
delarna av Härjedalens kommun, cirka 15 kilometer väster om Funäsdalen. 
Norr om området passerar riksväg 84 och söder om området rinner Tännån. 
Genom planområdet går en mindre grusväg, Gamla vägen, som leder från 
riksvägen in till bebyggelsen i öst. Planområdet omfattar cirka åtta hektar 
och har en varierande terräng och vegetation som domineras av 
fjällbjörkskog. Fastigheten är privatägd. 

Planförslaget har ställts ut för granskning under perioden 2024-01-18 till 
2024-02-08 och varit på samråd under perioden 2022-12-15 till 2023-01-12. 

Undertecknat exploateringsavtal finns. 

Förslag från beredande organ 

Kommunstyrelsens förslag: 

Kommunfullmäktige antar detaljplanen. 

Inför ett antagande i kommunfullmäktige ska ett exploateringsavtal vara 
undertecknat. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 32, fortsättning Dnr KS 2024/340 
 

Förslag under sammanträdet 

Lars-Gunnar Nordlander (S) biträdd av Johan Fredholm (M) föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Karin Holmin (VH) biträdd av Jeannette Ek (V) föreslår att 
kommunfullmäktige bordlägger ärendet till nästa sammanträde 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige bordlägger ärendet och fastslår 
att svaret är nej. Omröstning begärs. 

Ordförande klargör beslutsgången vid omröstningen: Ja för att avslå 
bordläggningsyrkandet och avgöra ärendet idag, nej för att bordlägga ärendet 
enligt Holmins förslag. 

Ja: Mats Ericsson (C), Jenny Hansen (C), Anders Häggkvist (C), 
Lisa Sjelin (C), Johan Fredholm (M), Lars-Olof Mattsson (M), 
Pontus Nissblad (M), Niklas Persson (M), Thomas Wiklund (M), 
Torbjörn Bergman (S), Pernilla Heijdenbeck Persson (S), 
Pelle Johansson (S), Gunilla Larsson (S), Lars-Gunnar Nordlander (S), 
Christer Nordqvist (S), Maria Olsson (S), Conny Persson (S). 
Nej: Olle Larsson (HP), Margareta Mahmoud-Persson (KD), 
Maria Nordkvist (L), Bengt-Arne Persson (L), Jan Johansson (SD), 
Lukas Segolsson (SD), Bo Danielsson (V), Jeannette Ek (V), 
Maria Ekelund (VH), Karin Holmin (VH), Roland Persson (VH). 

Ordförande fastslår att kommunfullmäktige med elva nej-röster mot sjutton 
ja-röster och enligt kommunallagens regler om minoritetsbordläggning 
beslutar enligt Holmins förslag. 

Reservation 

Mats Ericsson (C), Jenny Hansen (C), Anders Häggkvist (C), Lisa Sjelin (C), 
Johan Fredholm (M), Lars-Olof Mattsson (M), Pontus Nissblad (M), 
Niklas Persson (M), Thomas Wiklund (M) och Pelle Johansson (S), 
reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Miljö- och byggavdelning 

17



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 33 Dnr KS 2024/245 
 

 

Miljöbalkstaxa 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar miljöbalkstaxan med den rättade versionen av 
taxebilaga 1. 

Ärende 

Miljö- och byggnämnden har tagit fram förslag till ny miljöbalkstaxa. 
Taxorna är ändrade och baseras på den faktiska kostnaden för verksamheten.  

Ändringar i taxan, utöver en omräkning utifrån faktiska kostnader, redovisas 
nedan.  

Ansökan om dispens från strandskyddsföreskrifter ändras så att det ska 
debiteras utifrån taxa enligt plan- och bygglagens område.  

Anmälan från fastighetsägare att på fastigheten själv kompostera matavfall 
från det egna hushållet ändras till avgiftsnivå 1, vilket motsvarar debitering 
av 1 timme.  

Anslutning av vattentoalett till en befintlig avloppsanordning ändras från 
avgiftsnivå 1, 1 timme, till avgiftsnivå 8, timavgift.  

Ansökan om dispens från förbudet att hantera avfall när kommunen ska 
ansvara för en viss hantering av avfall ändras från avgiftsnivå 2, 2 timmar, 
till avgiftsnivå 8, timavgift.  

Kod 28:71 i taxebilaga 2 läggs till så att verksamheter med denna kod 
omfattas av taxan.  

Kod 92:30 har lagts till för C-anläggning för permanent tävlings, träning och 
testanläggning för motorsport och ändrats från årlig avgift till timavgift. 

Inför dagens sammanträde uppdagades ett räknefel i taxebilaga 1. En rättad 
version av bilagan har innan sammanträdet delats med kommunfullmäktiges 
ledamöter och ersättare. 

Förslag från beredande organ 

Kommunstyrelsens förslag: 

Kommunfullmäktige antar miljöbalkstaxan. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 33, fortsättning Dnr KS 2024/245 
 

 

Förslag under sammanträdet 

Lars-Gunnar Nordlander (S) föreslår att kommunfullmäktige antar 
miljöbalkstaxan med den rättade versionen av taxebilaga 1. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt Nordlanders 
förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Miljö- och byggavdelning 
Kommunsekreterare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 34 Dnr KS 2024/246 
 

Alkohol, ansöknings- och tillsynsavgifter 2024 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar taxa för ansökningar och tillsyn enligt 
alkohollagen. 

Ärende 

Miljö- och byggnämnden har tagit fram förslag till ny taxa för ansökningar 
och tillsyn enligt alkohollagen. Taxan är ändrad och baseras på den faktiska 
kostnaden för verksamheten.  

Ändringar i taxan, utöver en omräkning utifrån faktiska kostnader, redovisas 
nedan.  

Texten om tobak är bortplockad i taxan eftersom den finns i taxan för tobak 
och liknande produkter och tobaksfria nikotinprodukter.  

Taxan för ”ansökan om cateringtillstånd av befintlig tillståndshavare” tas 
bort och blir i stället samma som för ”ansökan om förändrad 
verksamhetsinriktning”.  

”Ansökan om tillfälligt utökad serveringstid per tillfälle” ändras till 
”ansökan om tillfälligt utökad serveringstid per ansökan”.  

”Per tillfälle” läggs till ”ansökan om tillfälligt tillstånd till slutet sällskap 
(även provsmakning)”. 

Förslag från beredande organ 

Kommunstyrelsens förslag: 

Kommunfullmäktige antar taxa för ansökningar och tillsyn enligt 
alkohollagen. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Miljö- och byggavdelning 
Kommunsekreterare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 35 Dnr KS 2024/247 
 

Taxa tobak och liknande produkter samt tobaksfria 
nikotinprodukter 2024 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar taxa för tobak och liknande produkter samt 
tobaksfria nikotinprodukter. 

Ärende 

Miljö- och byggnämnden har tagit fram förslag till ny taxa för tobak, och 
liknande produkter samt tobaksfria nikotinprodukter. Taxan är ändrad och 
baseras på den faktiska kostnaden för verksamheten.  

Ändringar i taxan, utöver en omräkning utifrån faktiska kostnader, redovisas 
nedan. 

I § 5 tydliggörs att med fast avgift för regelbunden tillsyn avses tillsyn på 
försäljningsställen med tobak och tobaksliknande produkter.  

I § 8 läggs en mening till om att avgift för tillsyn i övrigt exempelvis kan 
vara kontroll av personlig lämplighet och ekonomisk skötsamhet samt 
uppföljning vid brister. 

Förslag från beredande organ 

Kommunstyrelsens förslag: 

Kommunfullmäktige antar taxa för tobak och liknande produkter samt 
tobaksfria nikotinprodukter. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Miljö- och byggavdelning 
Kommunsekreterare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 36 Dnr KS 2024/248 
 

Taxa plan- och bygglagen 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar taxa för plan- och bygglagen. 

Ärende 

Miljö- och byggnämnden har tagit fram förslag till ny taxa för plan- och 
bygglagen. Taxan är ändrad och baseras på den faktiska kostnaden för 
verksamheten.  

Ändringar i taxan, utöver en omräkning utifrån faktiska kostnader, redovisas 
nedan:  

- Anpassning till timtaxa och nedlagd mängd timmar i ärendetypen har gjorts 
i flertalet ärendetyper.  

- Taxetabell 1 – Bygglov för en- och tvåbostadshus, uppdelning av avgifter 
för nybyggnad och tillbyggnad. Tidigare var taxan uppbyggd med ett 
medelvärde med båda ärendetyperna. En uppdelning innebär att nybyggnad 
får en högre avgift och tillbyggnad en sänkt avgift, en uppdelning som anses 
mer spegla den faktiska kostnaden för ärendetyperna i och med att platsen 
redan är provad vid ett tillbyggnadsärende. Stimulerar utveckling av 
befintliga fastigheter. Förenkling av avgifter för ändringar samt för ansökan 
som innehåller flera byggnader av likartad karaktär.  

- Taxetabell 2 – Bygglov för byggnader som inte är en- och tvåbostadshus, 
uppdelning av avgifter för nybyggnad och tillbyggnad. En uppdelning 
innebär att nybyggnad får en högre avgift och tillbyggnad en sänkt avgift, en 
uppdelning som anses mer spegla den faktiska kostnaden för ärendetyperna i 
och med att platsen redan är provad vid ett tillbyggnadsärende. Stimulerar 
utveckling av befintliga fastigheter. Justering av areaangivelser. Förenkling 
av taxan för ändringar för att tydliggöra avgiften för sökande.  

- 3.3 förtydligande av villkor  

- Taxetabell 7 – Strandskydd – Sänkning av avgiften för vissa typer av 
strandskyddsärenden och tillägg för enklare byggnader.  

- Taxetabell 10 – Förhandsbesked – 2023 förtydligades punkten till att gälla 
per tomtplats. 10.2 läggs till som anpassning för verkligt nedlagd tid. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 36, fortsättning Dnr KS 2024/248 
 

Förslag från beredande organ 

Kommunstyrelsens förslag: 

Kommunfullmäktige antar taxa för plan- och bygglagen. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Miljö- och byggavdelning 
Kommunsekreterare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 37 Dnr KS 2024/259 
 

Yttrande över förslag från Inlandsbanan AB att sälja 
Inlandståg AB 

Beslut 

Kommunfullmäktige tillstyrker den föreslagna försäljningen av 
Inlandståg AB. 

Ärende 

Inlandsbanan AB (IBAB) önskar sälja dotterbolaget Inlandståg AB (ITÅG). 
IBAB har funnit en lämplig köpare som har kompetens, engagemang och en 
vilja att bedriva verksamhet på Inlandsbanan och i ITÅG:s verkstad i 
Östersund: järnvägsföretaget Tågåkeriet i Bergslagen AB (TÅGAB).  

IBAB har inför försäljningen genomfört ett antal riskanalyser i syfte att 
säkerställa att IBAB:s verksamhet kan fortsätta på ett säkert och långsiktigt 
vis även efter en försäljning av ITÅG. IBAB har även tecknat långsiktiga av-
tal med ITÅG för att säkerställa drift av Destination Inlandsbanan AB:s 
(DIAB) persontrafik, underhåll av IBAB:s persontrafiksfordon samt hyres-
avtal för de lokaler ITÅG hyr av IBAB för sin verkstadsrörelse i Östersund.  

Enligt IBAB:s bolagsordning ska ägarkommunerna beredas möjlighet att 
yttra sig innan beslut i verksamheten som är av principiell betydelse till 
exempel bildande eller avveckling av dotterbolag. 

Förslag från beredande organ 

Kommunstyrelsens förslag: 

Kommunfullmäktige tillstyrker den föreslagna försäljningen av 
Inlandståg AB. 

Förslag under sammanträdet 

Jan Johansson (SD) biträdd av Lars-Gunnar Nordlander (S) föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Inlandsbanan AB 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 38 Dnr KS 2024/222 
 

Avsägelse från uppdrag som ersättare i 
kommunstyrelsen, Roland Persson (VH) 

Beslut 

Kommunfullmäktige befriar Roland Persson (VH) från uppdraget som 
ersättare i kommunstyrelsen. 

Ärende 

Roland Persson (VH) avsäger sig uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige befriar Persson från uppdraget 
som ersättare i kommunstyrelsen och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Kommunsekreterare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 39 Dnr KS 2024/228 
 

Avsägelse från uppdrag som ersättare i 
kommunfullmäktige, Josefin Jönsson (VH) 

Beslut 

Kommunfullmäktige befriar Josefin Jönsson (VH) från uppdraget som 
ersättare i kommunfullmäktige. 

Ärende 

Josefin Jönsson (VH) avsäger sig uppdraget som ersättare i 
kommunfullmäktige. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige befriar Jönsson från uppdraget 
som ersättare i kommunfullmäktige och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Länsstyrelsen 
Kommunsekreterare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 40 Dnr KS 2024/398 
 

Avsägelse från uppdrag som ledamot i 
kommunstyrelsen, Pelle Johansson (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige befriar Pelle Johansson (S) från uppdraget som ledamot 
i kommunstyrelsen. 

Ärende 

Pelle Johansson (S) avsäger sig uppdraget som ledamot i kommunstyrelsen. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige befriar Johansson från uppdraget 
som ledamot i kommunstyrelsen och fastslår att svaret är ja 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Kommunsekreterare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 41 Dnr KS 2024/399 
 

Avsägelse från uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige, Maria Olsson (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige befriar Maria Olsson (S) från uppdraget som ledamot i 
kommunfullmäktige. 

Ärende 

Maria Olsson (S) avsäger sig uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige befriar Olsson från uppdraget 
som ledamot i kommunfullmäktige och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Länsstyrelsen 
Kommunsekreterare 

28



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 42 Dnr KS 2024/223 
 

 

Val av ersättare i kommunstyrelsen efter Roland 
Persson (VH) 

Beslut 

Kommunfullmäktige väljer Sara Karlin (VH) till ersättare i 
kommunstyrelsen. 

Ärende 

Kommunfullmäktige befriade vid dagens sammanträde Roland Persson (VH) 
från uppdraget som ersättare i kommunstyrelsen och ska därför i hans ställe 
välja en ny ersättare. 

Förslag under sammanträdet 

Karin Holmin (VH) föreslår att kommunfullmäktige väljer Sara Karlin (VH) 
till ersättare i kommunstyrelsen. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt Holmins förslag 
och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Vald 
Kommunsekreterare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-25 

Kf § 43 Dnr KS 2024/197 
 

 

Val av lekmannarevisor till Härjedalen Airport AB 

Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger valet till nästa sammanträde. 

Ärende 

Enligt Härjedalen Airport AB:s bolagsordning ska kommunfullmäktige för 
samma mandatperiod som bolagets styrelse, från den årsstämma som följer 
på att ordinarie val till kommunfullmäktige har hållits till slutet av den 
årsstämma som följer på nästa ordinarie val till kommunfullmäktige, välja en 
lekmannarevisor med suppleant att granska bolagets verksamhet. 

Förslag under sammanträdet 

Christer Nordqvist (S) föreslår att kommunfullmäktige bordlägger valet till 
nästa sammanträde. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt Nordqvists förslag 
och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Kommunsekreterare 

30


	Protokoll förstasida [Protokoll alla]
	Allmänhetens frågestund
	Kf § 22 2024-04-25
Allmänhetens frågestund

	Allmänpolitisk debatt
	Kf § 23 2024-04-25
Allmänpolitisk debatt

	Interpellation till kommunledningsutskottets ordförande Lars-Gunnar Nordlander (S) avseende rutiner för delegation till utskott, nämnder och kommunstyrelse
	Kf § 24 2024-04-25
Interpellation till kommunledningsutskottets ordförande Lars-Gunnar Nordlander (S) avseende rutiner för delegation till utskott, nämnder och kommunstyrelse

	Interpellation till socialutskottets ordförande Anders Häggkvist (C) om larmsystem vid socialförvaltningen
	Kf § 25 2024-04-25
Interpellation till socialutskottets ordförande Anders Häggkvist (C) om larmsystem vid socialförvaltningen

	Granskning av miljö- och byggnämnden
	Kf § 26 2024-04-25
Granskning av miljö- och byggnämnden

	Ej verkställda beslut 2023
	Kf § 27 2024-04-25
Ej verkställda beslut 2023

	Redovisning, motioner inkomna sedan kommunfullmäktiges senaste sammanträde
	Kf § 28 2024-04-25
Redovisning, motioner inkomna sedan kommunfullmäktiges senaste sammanträde

	Regler för inackorderingstillägg
	Kf § 29 2024-04-25
Regler för inackorderingstillägg
	Sida 1
	Sida 2


	Strategi översiktsplanering
	Kf § 30 2024-04-25
Strategi översiktsplanering
	Sida 1
	Sida 2


	Planbesked Funäsdalen 17:52
	Kf § 31 2024-04-25
Planbesked Funäsdalen 17:52
	Sida 1
	Sida 2


	Detaljplan Funäsdalen 12:18
	Kf § 32 2024-04-25
Detaljplan Funäsdalen 12:18
	Sida 1
	Sida 2


	Miljöbalkstaxa
	Kf § 33 2024-04-25
Miljöbalkstaxa
	Sida 1
	Sida 2


	Alkohol, ansöknings- och tillsynsavgifter 2024
	Kf § 34 2024-04-25
Alkohol, ansöknings- och tillsynsavgifter 2024

	Taxa tobak och liknande produkter samt tobaksfria nikotinprodukter 2024
	Kf § 35 2024-04-25
Taxa tobak och liknande produkter samt tobaksfria nikotinprodukter 2024

	Taxa plan- och bygglagen
	Kf § 36 2024-04-25
Taxa plan- och bygglagen
	Sida 1
	Sida 2


	Yttrande över förslag från Inlandsbanan AB att sälja Inlandståg AB
	Kf § 37 2024-04-25
Yttrande över förslag från Inlandsbanan AB att sälja Inlandståg AB

	Avsägelse från uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen, Roland Persson (VH) 
	Kf § 38 2024-04-25
Avsägelse från uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen, Roland Persson (VH) 

	Avsägelse från uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige, Josefin Jönsson (VH)
	Kf § 39 2024-04-25
Avsägelse från uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige, Josefin Jönsson (VH)

	Avsägelse från uppdrag som ledamot i kommunstyrelsen, Pelle Johansson (S)
	Kf § 40 2024-04-25
Avsägelse från uppdrag som ledamot i kommunstyrelsen, Pelle Johansson (S)

	Avsägelse från uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige, Maria Olsson (S)
	Kf § 41 2024-04-25
Avsägelse från uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige, Maria Olsson (S)

	Val av ersättare i kommunstyrelsen efter Roland Persson (VH)
	Kf § 42 2024-04-25
Val av ersättare i kommunstyrelsen efter Roland Persson (VH)

	Val av lekmannarevisor till Härjedalen Airport AB
	Kf § 43 2024-04-25
Val av lekmannarevisor till Härjedalen Airport AB


